
Número 73  ¦  26-05-2021 Pàg. 3916

Es curioso que, justamente, las formaciones políticas que 
van presumiendo de ser firmes defensoras de la rectitud y el 
acatamiento de las leyes, en este momento, ahora, tengan 
un comportamiento más acercado al anarquismo, a ser ácra·
tas y a ser insumisos que en cualquier momento de su vida .

Miren, cuando el poeta alemán Bertolt Brecht pronun·
ció aquella frase de: «Qué tiempos serán los que vivimos 
que hay que defender lo obvio», estaba hablando de princi·
pios del siglo xx . Hoy, estamos ya adelantados, bastante, en 
el siglo xxi y seguimos exactamente igual . Yo creo que hay 
grupos que se lo tienen que hacer mirar. Nosotros a seguir 
trabajando .

Gracias . (Aplaudiments)

(Ocupa la presidència la vicepresidenta primera de les Corts 
Valencianes, senyora María José Salvador Rubert)

La senyora vicepresidenta primera:

Gràcies, senyoria .

La votació ordinària i telemàtica tindrà lloc abans de la subs·
tanciació del punt 12 .

Interpel·lació al Consell, que contesta el conseller d’Hisenda i 
Model Econòmic, senyor Vicent Soler i Marco, sobre la política 
general del Consell en matèria de fons europeus, que formula el 
diputat Felipe Carrasco Torres (GP Popular)  
(RE número 19.049, BOCV 86)

La senyora vicepresidenta primera:

Passem al punt 8: interpel·lació al Consell sobre la polí·
tica general del Consell en matèria de fons europeus, que 
formula el diputat Felipe Carrasco, del Grup Parlamentari 
Popular . La interpel·lació, per part del govern, serà substan·
ciada pel conseller d’Hisenda i Model Econòmic .

Té la paraula el senyor Carrasco, per a presentar la seua 
interpel·lació .

Quan vosté vullga, senyoria .

El senyor Carrasco Torres:

Gràcies, presidenta .

La senyora vicepresidenta primera:

Quan vullga .

El senyor Carrasco Torres:

Conseller, buenas tardes .

No sé si usted duerme bien por las noches, no lo sé; no me 
hace ningún gesto, pero, desde luego, su aspecto es saluda·
ble, del cual me alegro . Entenderá ahora mismo mis palabras .

Hoy, conseller, tratamos un tema capital para decenas de 
miles de pequeñas empresas valencianas y autónomos y 
a ellos sí les quita el sueño la situación económica, señor 
Soler . A diferencia de usted que, evidentemente, viene 
bien dormido, no me lo ha negado –y me congratulo, se lo 
reitero–, los pequeños y medianos empresarios, los autóno·
mos de esta comunidad se desvelan, intentando saber cómo 
van a pagar las nóminas este próximo viernes, sin ir más 
lejos . Y da la sensación de que esto no va con usted, señor 
Soler .

Evidentemente, usted es un hombre de números y siempre 
le ha motivado mucho más hablar de números que de perso·
nas . Hoy no va a temer porque vamos a hablar fundamental·
mente de números .

La Comunidad Valenciana, antes de la pandemia, antes de 
empezar la pandemia, ya sufría el agotamiento de su modelo 
económico y le voy a dar tres cifras, tres cifras oficiales pero 
importantes . En empleo, por ejemplo, en 2019 España creó 
el 3,4 % de empleo y la Comunidad Valenciana destruyó 
el 0,77 %, datos del INE. En exportaciones, una partida 
muy importante para la Comunidad Valenciana, en enero 
del 2020 España crecía el 2,7 % y aquí en la Comunidad 
Valenciana descendimos el 5,1 %, datos de la Cámara de 
Comercio de Valencia . Y en industria, por cerrar el apartado 
de cifras, el índice de producción industrial de la Comunidad 
Valenciana, desde junio del 2015, prácticamente cuando 
ustedes empezaron a gobernar, hasta febrero del 2020 el 
INE decía y dice que la Comunidad Valenciana caía 7 puntos 
en el IPI . Hasta aquí nos trajo su gobierno a las puertas de 
una pandemia .

Pero entremos ahora en el apartado de previsiones, a las 
puertas, ojalá, también de salir de una pandemia . Según 
el BBVA Research, del cual seguro que usted conoce esos 
datos, para el 2022 la Comunidad Valenciana estará por 
debajo de crecimiento en dos datos muy importantes: 
empleo y creación de PIB, por debajo de la media del resto 
de España . Empleo, en concreto, la Comunidad Valenciana 
anuncian un 4,7 % de generación de empleo y en España 
se crecerá de media el 4,8 %. Y en PIB, la Comunidad 
Valenciana en 2022, según el BBVA Research, crecemos  
el 6,6 % cuando en España se crecerá el 7 %. Este es el 
marco económico, señor Soler .

Y le voy a rogar que no descalifique esos datos como suele 
hacer su compañero de Consell el señor Climent, porque 
viniendo de un experto en lenguas muertas, con todo mi 
respeto, oiga, casi que me cae hasta simpático, me cae 
simpático. Pero si lo hiciera usted, todo un catedrático de 
economía aplicada, para un economista le puedo asegurar 
que me generaría cierta desazón .

Señor Soler, hoy debatimos sobre política general del 
Consell para la captación y la gestión de los fondos euro·
peos . Los fondos europeos, evidentemente, son una gran 
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oportunidad para nuestra economía, pero captarlos y traer·
los aquí, para ello, hace falta un gobierno sobre todo que sea 
fiable, trabajador y que tenga una gestión excelente para esa 
captación y gestión de los fondos. El gobierno del Botànic 
por desgracia, su gobierno, es todo lo contrario, un gobierno 
dudoso, holgazán y que gestiona muy mal. Gestiona mal 
pero como gestiona la izquierda siempre que gobierna, señor 
Soler .

Y usted es un vivo ejemplo de esa mala gestión y me voy a 
remitir a los hechos, no quiero que se quede solo en frases 
hechas. Su gestión en tema de fondos europeos ha sido una 
vergüenza, 4 ejemplos muy concretos . ¿Sabe usted cuán·
tas apariciones en prensa han tenido los miembros de su 
gobierno hablando de diferentes cifras de posible captación 
de fondos para la Comunidad Valenciana? Nueve . La leyenda 
urbana dice que han sido más, pero yo me quedará en las 
que he contado yo, nueve cifras diferentes . Credibilidad por 
los suelos .

Desde los 7 .000 millones del señor Mata, allá por el mes de 
julio del año pasado, pasando por los 21 .000 millones de 
euros que dijo el presidente Puig aquí en esta misma tribuna 
el septiembre pasado –en noviembre lo modificó,  
anunció 14 .000– hasta febrero de este año que ha anun·
ciado 8 .400 millones de euros . Esto es una vergüenza para 
su Consell y para los valencianos .

En segundo lugar, el plan Marshall . Oiga, ya está bien de 
mentir a los empresarios. Esto no es un Plan Marshall y 
usted lo sabe perfectamente . Porque el plan Marshall –que 
no dejó dinero en España, sí en Europa– fue una lluvia de 
millones sin condicionalidad y sin concurrencia competi·
tiva. Y el Plan Next Generation, debería usted saberlo, exige 
condicionalidad, exige reformas estructurales y mucho y 
muy buen trabajo de los gobiernos .

En tercer lugar, apropiación de los proyectos de las empre·
sas . Ustedes no presentan 145 proyectos al Gobierno de 
España, lo presentan las empresas, ustedes simplemente 
se ponen al lado . Mejor dicho, se ponen delante de la foto 
de los empresarios para ocultar su ineficacia en la gestión y 
apropiarse de un buen trabajo del sector privado valenciano .

Por último, en caso de ejemplo, sería eterno nombrar los 
despropósitos de su gobierno en el tema de la gestión de 
fondos europeos, la hiperinflación de expectativas. ¿Cómo 
son ustedes capaces de quemar a los empresarios vendién·
doles que aquí se puede generar una infraestructura para 
la creación de una planta de fabricación de baterías eléc·
tricas si ustedes no tienen ni compromiso del presidente 
del gobierno ni compromiso de la ministra de industria? No 
tienen el capital privado que aporte la cofinanciación a esa 
infraestructura. No tienen, por no tener, ni un acuerdo con 
la Ford, ni en papel ni verbal . Esto es una vergüenza más .

Pero debemos de mirar al futuro, señor Soler . Mucho más 
preocupante para nuestro grupo es su interés obsesivo en 
no preparar ex ante el control, ejecución y postejecución de 
esos fondos. Entienda usted la duda que ha generado con su 
laxitud en el caso de los fondos europeos de la trama de los 
hermanos Puig, nos genera mucha duda . Dudas camino de la 
sospecha, porque la opacidad que usted está aplicando en la 
captación de fondos del Next Generation es flagrante.

¿Cuándo no ha contado con la oposición para un proyecto 
capital para la economía valenciana? ¿Cuándo se han negado 
a crear una autoridad externa que fiscalice esos fondos? 
O ¿cuándo no han permitido que una figura empresarial, 
como le propuso nuestro Partido Popular aquí en las Cortes, 
pudiera capitanear el plan de recuperación, como han hecho 
otras autonomías o naciones?

Señor Soler, opacidad más opacidad y luz de gas en este 
tema . Ustedes no han empezado a trabajar en los mecanis·
mos de control y fiscalización, los mecanismos, en definitiva, 
de rendición de cuentas .

Y voy acabando, presidenta . Tan importante es la capta·
ción de estos fondos para la Comunidad Valenciana como la 
gestión y la fiscalización de esos fondos. Por eso, para cerrar 
mi primera intervención, le ruego, señor conseller, que en su 
intervención incurra con pasión en este aspecto y no repare 
en detallar su plan de acción y las medidas que estoy seguro, 
o al menos espero, que ustedes ya tengan preparadas, como 
otras autonomías sí las tienen. Y espero ahora que proceda a 
explicárnoslo en su intervención .

Gracias, presidenta . (Aplaudiments)

La senyora vicepresidenta primera:

Gràcies, senyoria .

Té la paraula el conseller d’hisenda per a contestació a la 
interpel·lació presentada pel senyor Carrasco, per 7 minuts .

Quan vullga, senyoria .

El senyor conseller d’Hisenda i Model Econòmic:

Gràcies, senyora presidenta .

Bona vesprada, senyories, senyoria .

La veritat és que resulta paradoxal que el seu partit pregunte 
per la política d’este Consell en matèria de fons europeus 
atés el seu historial en la matèria . En qualsevol cas, encara 
que ara li donaré més dades, la política d’este Consell en 
matèria de fons europeus es podria resumir en tres paraules: 
no perdre diners, que és el que vostés feien .

I li dic això recolzat en dades objectives. L’informe de la 
Sindicatura de Comptes de l’exercici 2019, que es va entre·
gar en estes Corts pel síndic major fa poc més de 5 mesos, 
va desvelar que la Generalitat va captar de la Unió  
Europea 157,6 milions, mentre –en l’any 2019– que en 
l’any 2014, l’últim exercici de l’anterior Consell, el del Partit 
Popular, no sols no es va ingressar res –res vol dir res– 
sinó que damunt es van tornar a Europa 9 milions per mala 
gestió, 9,9 milions, quasi 10 milions.

Això no són apreciacions polítiques, no, són les conclu·
sions d’un organisme independent de control com és la 
Sindicatura de Comptes que destaca textualment el següent: 
«La consolidació de la recuperació dels fons provinents de 
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la Unió Europea, iniciada en 2015, després de la minora·
ció continuada de les transferències que s’observava des de 
l’any 2011, i que acrediten que la Generalitat està preparada 
per assumir el major volum d’ajudes europees de la història 
–de la història– que permetran reactivar l’economia després 
dels efectes devastadors que està tenint esta crisi sanitària, 
econòmica i social que estem vivint» . No ho diem nosaltres, 
eh, ho diu un òrgan de control .

I fixes vosté si han canviat les coses que, en programes 
com el programa operatiu Garantia Juvenil, la Generalitat 
va rebre 50,47 milions addicionals d’ajuda europea pel seu 
elevat grau de compliment i execució en la lluita contra la 
desocupació juvenil, que és un dels temes capitals de la crisi 
que estem vivint, crisi estructural per cert .

Mire, senyoria, el que vaig a donar-li són dades objectives que 
acrediten la gestió d’este Consell dels fons europeus. El Fons 
Social Europeu és un dels principals instruments financers de la 
Unió Europea per a fomentar l’ocupació en els estats membres 
i promoure més cohesió econòmica i social, segur que vosté 
el coneix, està ja executat en més d’un 100%, dos anys i mig 
abans de concloure el termini de certificació en desembre  
del 2023 . Més del cent per cent, dos anys i mig abans .

En concret, dels 182,37 milions d’euros programats per al 
període financer 2014-2020 ja hem executat 183,96 milions, 
el 100,87 %. Però pareix que per a vosté una bona gestió dels 
fons europeus és la de la nul·la execució a la qual estàvem 
acostumats quan vostés governaven .

I li vaig a donar més dades, per a què apunte i conega, ja que 
m’ha preguntat quina és la situació dels programes operatius 
dels fons europeus a la Comunitat Valenciana . Miren vostés, 
el Fons Social Europeu es dividix en quatre eixos, dins dels 
quals la Comunitat Valenciana ja ha certificat 103 %, com 
he dit, el 103,83 %, el relatiu al foment de la Formació 
Professional, és a dir, 134,29 milions. El 98,06 % dels fons 
destinats a la millora de l’ocupació i el foment de la mobilitat 
laboral, o el que és el mateix, 11,75 milions. El 93,65 % dels 
fons destinats a la lluita contra la pobresa i el 90 % de recur·
sos d’assistència tècnica .

Així, doncs, som una de les primeres autonomies en poder 
executar pràcticament tots els recursos disponibles per al 
període financer 2014-2020. I ho hem fet, repetisc, dos anys 
i mig abans que concloga el termini establert per la Unió 
Europea per a certificar estes actuacions, que és el 31 de 
desembre de 2023 .

Però no és l’únic. Si ens fixem en el programa operatiu 
Garantia Juvenil, el conegut com a POEJ, he d’anunciar-li 
que ahir, ahir mateix, en la comissió de seguiment a la qual 
assistixen membres de la Comissió Europea i del govern 
central es va confirmar que el grau de certificació a nivell 
d’Espanya és actualment del 55 % mentre que el tram de 
la Comunitat Valenciana està al 86 %, 30 punts percentuals 
més que la resta d’Espanya . Tot això tenint en compte, per 
si no ho sap, que en l’any 2018 assumirem un plus de més 
de cinquanta milions d’euros pel risc d’infraexecució a nivell 
de l’estat, de manera que, si comptarem amb els recursos 
inicials, pràcticament ja hauríem acabat l’execució.

D’esta manera, la Comunitat Valenciana torna a ser un 
exemple de gestió eficient dels recursos europeus i sobretot 

d’aquells vinculats a l’ocupació, la formació i la lluita contra 
la pobresa, després de ser ja un exemple de saber fer en el 
marc dels programes operatius d’ocupació juvenil amb una 
de les execucions més grans de l’estat .

Però, como tot el món sap, la pandèmia ha tingut uns efec·
tes en la nostra societat que ningú es podia imaginar i 
els instruments de finançament europeu han de jugar un 
paper fonamental per eixir endavant. En eixe sentit, l’any 
passat, les institucions europees van aprovar les iniciati·
ves d’inversió en resposta al coronavirus Plus com a part de 
la resposta a la pandèmia per COVID·19, aportant així una 
major flexibilitat a la gestió dels fons europeus.

I en este context, la Generalitat va reprogramar els actuals 
plans operatius regionals per optimitzar la seua gestió, 
accelerant la certificació i aprofitant el canvi de cofinança·
ment del 50 % al 100 % i assegurant un retorn més ràpid 
de l’ajuda europea . Com a exemple a destacar, la reprogra·
mació del programa (inintel·ligible) ... Feder 2014·2020 que 
ha incorporat una nova actuació denominada Actuacions 
necessàries per reforçar la capacitat de resposta a la crisi de 
salut pública provocada per la COVID·19, que està dotada 
amb 269 milions, destinats fonamentalment a finançar 
material, equipament i contractació del personal sanitari per 
efecte de la crisi de la COVID·19 .

Així com la reprogramació del programa operatiu del 
Fons Social Europeu Comunitat Valenciana 2014·2020, 
on s’ha inclòs una nova actuació denominada: operadors 
dels plans de contingència per la COVID-19, fonamen·
tada en la contractació de joves per a informar i controlar 
a les platges de la Comunitat Valenciana d’acord amb les 
normes i recomanacions en el marc de la crisi sanitària, 
dotada amb 7 milions .

I pel que respecta al programa Next Generation EU i 
Read EU, també han flexibilitzat la gestió dels fons, 
assignant al mateix temps recursos addicionals, resultant 
que la Comunitat Valenciana és la quarta autonomia en 
dotació, 1 .254 milions .

Per tant, senyoria, com li deia al principi, la política general 
d’este Consell en matèria de fons europeus no és altra que la 
gestió eficaç i eficient per tal d’aprofitar al màxim el finança·
ment europeu i intentar captar el màxim de fons europeus .

Moltes gràcies . (Aplaudiments)

La senyora vicepresidenta primera:

Gràcies, senyoria .

Té la paraula el senyor Carrasco per a replicar en aquesta 
interpel·lació .

Quan vullga, senyoria .

El senyor Carrasco Torres:

Gràcies, presidenta .
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Señor conseller, poca capacidad de reacción . Muy poca . Está 
claro que es un conseller que lleva muchos años gobernando 
y tiene mucha experiencia, pero yo no le he preguntado por 
los programas operativos, lo llevaba escrito, pero yo no le 
he preguntado . Es más, es más…, no, no; no haga alharacas, 
que es lo que usted suele hacer . Cálmese, ¿vale? Aquí no es 
el show del bufón del amigo Puig, aquí estamos en temas 
serios .

Mire, le voy a decir . (Aplaudiments) Usted ha hecho alusión 
a un tema de gestión del Partido Popular cuando gober·
nábamos . Mire, le voy a pronunciar una palabra, a ver si la 
conoce . Se llama Olaf, señor Soler . Se llama Olaf . Usted, 
en su siguiente intervención, tiene dos opciones: hacer un 
Jordi Pujol cuando le preguntaron por la UCO y dijo «¿qué 
coño es esto?», o tiene también la posibilidad de decir: Olaf 
es la Agencia Europea de Lucha contra el Fraude, que fue 
quien descubrió el fraude de los ERE con fondos europeos 
del gobierno de su partido, en Andalucía. Con lo cual, no me 
venga aquí a dar lecciones de nada, porque usted más tiene 
que callar que hablar de estos temas .

En segundo lugar, le voy a decir… En su política, en su 
tono que usted viene aquí siempre, como profesor univer·
sitario antiguo, no son las de ahora, evidentemente, sus 
formas, de enseñar…, usted no nos puede dar lecciones de 
nada, porque usted ha dormido, en los últimos seis años 
–según GVA Oberta–, una noche en Bruselas . El conse-
ller de hacienda de la Comunidad Valenciana, que debería 
estar yendo prácticamente todos los meses a Bruselas para 
gestionar el tema de fondos europeos.

Una oportunidad tan grande como esta la Comunidad 
Valenciana no la va a tener, seguramente, en la vida . Y usted 
lo que ha hecho es plácidamente venir aquí, hacer sus alha·
racas habituales y desde aquí pilotar, pero no puede dar 
ninguna lección . No le voy a pedir la dimisión, pero sí que es 
un delito, al menos, político.

Verá, quisiera hablarle de un caso en concreto . Porque yo no 
le he mencionado, le reitero, los programas operativos, que 
conozco bien, como usted sabe . Yo le he hablado de fondos 
Next Generation, yo le hablo de futuro, usted siempre habla 
de pasado. No sé si piensa hacer hoy aquí su epitafio polí·
tico –espero que no, por su bien–, pero lo cierto es que voy 
a ponerle un caso flagrante, flagrante para los fondos Next 
Generation de la economía valenciana.

¿Cómo es posible –y le pido una explicación– que el campo 
valenciano, el sector agrícola valenciano, no sea reci·
bido por el ministro de agricultura, presuntamente valen·
ciano, como decía esta mañana mi compañera Catalá? (Veus) 
¿Que el PERTE en el que participa el campo valenciano…? 
(Adreçant-se a la vicepresidenta primera) Perdón, es que no 
me puedo concentrar…

La senyora vicepresidenta primera:

Sí, senyoria. Continue, ara demanaré… Pregue silenci als 
diputats i diputades que estan tenint converses en els 
diferents escons, si vostés poden mantindre-les fora de 
l’hemicicle…

El senyor Carrasco Torres:

Gràcies, presidenta .

La senyora vicepresidenta primera:

En diferents punts de la bancada .

El senyor Carrasco Torres:

Moltes gràcies .

¿Cómo es posible que un PERTE valenciano represente 
solo, en el total, 300 millones de euros? Solo el PERTE de la 
industria textil española representa 11.000 millones  
de euros, y el del campo, en el que está insertado el campo 
valenciano, solo 300 millones de euros . ¿Usted cree que eso 
es hacer lobby por la economía y por los sectores producti·
vos valencianos?

¿Y cómo es posible que ese PERTE que pasó del ministerio 
de industria al ministerio de transición ecológica aparezcan 
como referentes Almería, Murcia y Galicia y no aparezca la 
Comunidad Valenciana? ¿Eso es hacer lobby por los sectores 
productivos valencianos para los fondos Next Generation?

Me tendrá que explicar también en su gestión cómo es posi·
ble que en la conferencia interterritorial, cuando la ministra 
Montero, la ministra de su partido, relegó a las autonomías a 
ser meros gestores de los PERTE, ustedes no protestaron . Al 
menos yo no le he oído a usted levantar la voz .

Ustedes siempre van por detrás en muchísimas cosas del 
Partido Popular. Por ejemplo, en la ley para la agilización de 
los fondos Next Generation en la Comunidad Valenciana, 
ustedes tuvieron esa ley en el cajón seis semanas, seis 
consells, señor conseller, pero por disputas entre sus partidos 
de gobierno, y usted lo sabe perfectamente . Lo que ha salido 
en prensa es verdad .

Tuvo que ser el Partido Popular quien presentara aquí una 
iniciativa de una ley para que fuera aprobada para el bien de 
esos fondos valencianos y, curiosamente, casualmente, se 
aprobaron los fondos rápidamente. Con la cantidad de funcio·
narios que tiene –y acabo, presidenta–, doce altos cargos, 
doce funcionarios, trece asesores, cuatro consultoras que han 
pagado los valencianos… Su gestión es una vergüenza.

Por lo tanto, señor conseller, pido que en su intervención 
al menos hable de los fondos Next Generation, que es el 
futuro, y no el pasado, que usted parece que es más pasado 
que futuro . (Aplaudiments)

La senyora vicepresidenta primera:

Gràcies, senyoria .

Per a donar rèplica a aquesta intervenció té la paraula 
l’honorable conseller d’hisenda .
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El senyor conseller d’Hisenda i Model Econòmic:

Gràcies, presidenta .

La senyora vicepresidenta primera:

Quan vullga, senyoria .

El senyor conseller d’Hisenda i Model Econòmic:

¿Vosté és d’eixe partit que governava ací, que Unió Europea 
ens clavava multa darrere multa per la falta de gestió? 
(Aplaudiments) És del mateix partit o és d’un altre?

És que jo al·lucine. Perquè, clar, ací venen como si estigueren 
immaculats, però és que vostés han governat vint anys ací . 
Vint anys . I en este tema… Per favor, li ho acabe de dir . És 
que en el any 2014 no varen traure ni un gallet . Al contrari, 
vàrem haver de pagar no sé quantes multes…, millor dit, les 
vàrem pagar nosaltres, que veníem darrere, per a pagar la 
seua falta de gestió.

Parlem, per exemple, de la Ciudad de la Luz? Parlem? Parlem 
d’eixos diners del Banc Europeu d’Inversions que anaven 
a les escoles i no acabaren fent escoles, fent altres coses? 
Parlem d’eixos crèdits que es donaven a alguns equips 
de futbol, que al final hem hagut de refer, tot i que volien 
defensar a equips de futbol per la mala gestió que havien fet 
al respecte? De què estem parlant?

Anem a vore, estem parlant d’un passat lamentable i d’un 
futur que, desgraciadament per a vostés, tardarà en aconse·
guir que vostés tornen a tindre protagonisme.

Miren vostés, anem a parlar de xifres concretes . Les 
conferències sectorials, que ja han certificat línies concre·
tes d’actuació en el tema del Pla de recuperació i resilièn·
cia articulat per la Unió Europea. D’este total, la Comunitat 
Valenciana rebrà 262,7 milions, ja dit, el que suposa  
un 10,1 %. Li sona el 10 %, que és el que volem al respecte 
d’Espanya?

De fet, com li dia, les conferències sectorials, que vosté sap 
que eixos programes van per conferències sectorials, no 
n’hi ha una visió transversal, anem per temes concrets i les 
precisen en diversos ministeris, estos ja han fet actuacions 
concretes en la de medi ambient, en la de serveis socials, en 
la d’atenció a la dependència, en energia, igualtat, educació 
i justícia.

I els imports assignats a la Comunitat Valenciana per a 
este exercici per línies d’actuació són: 44,51 milions per al 
tractament de residus, 19,2 milions per al desplegament 
d’energies renovables amb autoconsum en empreses i admi·
nistracions, 4,5 en energies renovables tèrmiques .  
També 42 milions per al foment de la compra de vehicles 
elèctrics o 7,9 milions per a iniciatives d’energia neta en 
municipis de menys de cinc mil habitants .

A més, 72,5 milions per a la millora dels serveis socials 
d’inclusió, 1,23 milions per a digitalització i millora dels 

serveis telemàtics d’atenció a les víctimes de violència 
contra les dones, 31,6 milions per al pla estratègic d’impuls 
de la formació professional, 36,72 milions per a la modernit·
zació del sistema educatiu i 2,4 milions per a la modernitza·
ció de l’administració pública .

Jo crec, senyor Carrasco…, vosté no s’ha ocupat molt de 
llegir·se l’Estratègia valenciana de recuperació, amb què 
la Generalitat espera mobilitzar 21 .000 milions . Aspirem a 
gestionar, almenys, el 10 % del programa Next Generation, 
14 .000 milions, però l’estratègia s’ha de sumar als recur·
sos del nou programa operatiu 2021-2027 i recursos propis. 
Total, creiem nosaltres, arribar als 21 .000 milions .

Jo…, (rient) és que em produïx una certa perplexitat, de 
veritat, que arriben ací i diguen les coses que diuen . És a 
dir, justament en Europa . La primera vegada que vaig anar 
a Europa em miraven com si fora un delinqüent . Ho dic 
de veritat . Em miraven amb una suspicàcia… No, no; que 
ahí han hagut unes eleccions i ara no som els mateixos . 
Justament ahí han votat per a llevar·se de damunt els que 
vostés creuen que feien les coses que feien . (Veus)

La senyora vicepresidenta primera:

Senyories . (Adreçant-se al senyor Carrasco Torres) Vosté ha 
demanat abans silenci (inintel·ligible) …

El senyor conseller d’Hisenda i Model Econòmic:

I és molt important com les coses han canviat des d’aquelles 
primeres visites a Europa . És molt important la imatge, 
perquè això és un intangible fonamental . L’intangible que diu 
de la credibilitat . L’intangible de la bona imatge, l’intangible 
de la bona gestió. I això compta sempre, però, en Europa, 
moltíssim. (Aplaudiments)

La senyora vicepresidenta primera:

Gràcies, senyoria .

Interpel·lació al Consell, que contesta el conseller d’Hisenda i 
Model Econòmic, senyor Vicent Soler i Marco, sobre l’estratègia 
que està duent a terme per a posar en marxa d’una vegada per 
totes la reforma del sistema de finançament autonòmic, que 
formula la diputada Ruth Merino Peña (GP Ciudadanos) (RE 
número 32.695, BOCV 149). Serà formulada pel diputat Tony 
Woodward Poch (RE número 36.616)

La senyora vicepresidenta primera:

Passem al punt 9, interpel·lació al Consell sobre l’estratègia 
que està duent a terme per a posar en marxa d’una vegada 
per totes la reforma del sistema de finançament autonòmic, 
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